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Beste lezers,  
 

Wij wensen u een goed, gezond en muzikaal 2024. 
 

Klankbord gaat haar 60e jaargang in. Het eerste Klanbord verscheen in september 1964. De eerste 
jaren verscheen het onregelmatig maar sinds 1975 verschijnt het maandelijks. Een van de eerste 
redacteuren was ons huidige erebestuurslid Piet v.d. Velden. 
 

In deze editie vindt u o.a. verslagen uit De Duinkoerier over het Uitzwaaiconcert op maandag 18 
december jl., over het afscheid van Frans van Dongen na 43 jaar als bestuurslid en over de verhuizing 
van het harmonieorkest naar Moergestel 
 

Uit het Brabants Dagblad is het artikel over de 43 jaar van Frans van Dongen als bestuurslid alsmede 
een artikel over de verhuizing naar de repetitieruimte in Moergestel van het harmonieorkest voor 
de komende jaren. 
 

Verder treft u foto’s van het Uitzwaaiconcert, het afscheid van Frans van Dongen als bestuurslid, 
het afscheid van Christiane als orkestmanager en van de verhuizing van het slagwerk en het 
muziekarchief. 
 

Onder de geplaatste foto’s zijn er een aantal die ter beschikking zijn gesteld door Loonsfotowerk.nl 
  

Wij wensen u veel leesplezier. 
 

De redactie 
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Van de Voorzitter 
 

Iedereen een heel gelukkig Nieuw Jaar toegewenst waarin ieders wensen mogen uitkomen! Voor 

Sophia’s Vereeniging is 2024 begonnen met de verhuizing van het grote orkest naar Den Boogaard 

in Moergestel en van SOL en SPE naar het verenigingsgebouw van gilde Sint Hubertus in Loon op 

Zand. Op 4 januari zijn SOL/SPE overgegaan en op 5 januari het grote orkest. Dat was een majeure 

logistieke organisatie. Alleen al het leegruimen van de Wetering was een hele opgave. Een vereniging 

die 160 jaar bestaat, heeft nu eenmaal veel spullen en dat hebben we geweten. Dankzij Jan Scholt 

konden we een groot deel ervan stallen in zijn loods in Valkenswaard. Verder hebben we in het 

gebouw van Sint-Hubertus de beschikking gekregen over een extra ruimte naast het repetitielokaal 

om spullen op te kunnen bergen, waaronder slagwerkinstrumentarium en het muziekarchief van SOL. 

Het muziekarchief van het grote orkest is ondergebracht in de loods in Valkenswaard. Het wordt in 

de toekomst een hele uitdaging om deze muziekarchieven zoveel mogelijk te digitaliseren, want al 

deze dozen nemen heel veel ruimte in beslag en het is de vraag of we deze ook in de Nieuwe Wetering 

beschikbaar zal zijn. In ieder geval zijn de ‘kroonjuwelen’ van Koninklijke Sophia’s Vereeniging 

veilig gesteld, zoals de Wisselbeker uit 1935 die Sophia definitief mocht behouden na 

achtereenvolgens drie concoursen te hebben gewonnen: Borne (1933), Holten (1934 en Gilze (1935), 

het Federatievaandel (het roodgele vaandel van de Nederlandsche Federatie na het winnen van een 

concours in Den Bosch in 1938), het Internationale Vaandel van de Nederlandsche Federatie na het 

winnen van een internationaal concours in Oosterbeek in 1950 en het bronzen borstbeeld van jonkheer 

mr. F. van de Poll na het winnen van het Topconcours in Arnhem in 1962. Heel graag dank ik 

iedereen, waaronder vele vrijwilligers, die heeft meegeholpen om deze verhuizing mogelijk te maken 

heel hartelijk voor zijn/haar grote inzet. Het was hartverwarmend om zoveel werk in zo weinig tijd 

met zovelen te kunnen doen in een prima sfeer. Een bijzonder woord van dank is op zijn plaats aan 

onze roadies die zich wederom van hun beste kant hebben laten zien. Ook gaat onze dank uit naar  
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Sint Hubertus en Muziekvereniging Prinses Juliana voor de hartelijke ontvangst en voor het in ons 

gestelde vertrouwen. We kijken uit naar de samenwerking in de komende jaren! 
 

Voorafgaande aan de exodus uit de Wetering was er nog een zeer geslaagd sfeervol Uitzwaaiconcert 

op 18 december, ter vervanging van het traditionele Nieuwjaarsconcert,  waaraan alle geledingen van 

Sophia’s Vereenging plus de ons welbekende prachtige operasopraan Josephina (Fientje) Hoogstad  

deelnamen. Verderop in dit Klankbord vindt u meer informatie over dit erg drukbezochte concert. 
 

Bijzonder was ook het afscheid van Frans van Dongen als bestuurslid van Sophia’s Vereeniging. 

Frans was zichtbaar geroerd door alle welverdiende huldeblijken die hem ten deel vielen, waaronder 

een aubade van oud-SPE onder leiding van Jan van Gompel. Zij lieten nog verrassend goed zien dat 

ze de percussion techniek nog niet verleerd waren. Ook hierover vindt u meer in het vervolg van dit 

Klankbord. 
 

De redactie van het Klankbord verdient een extra felicitatie, nu het Klankbord dit jaar 60 jaar bestaat. 

Het behoeft geen betoog dat het Klankbord een zeer belangrijke functie vervult binnen onze 

vereniging; het is nog steeds een uitstekend communicatiemiddel zowel binnen als buiten de 

vereniging, met veel aandacht voor de activiteiten en concerten en ook informatie over persoonlijke 

wederwaardigheden van leden, zowel oud-leden als huidige leden en donateurs en sponsoren. Van 

harte hoop ik dat de redactie nog heel lang haar zeer gewaardeerde werk zal kunnen uitvoeren.  
 

Ten slotte, een welgemeende felicitatie aan de gehele vereniging, nu deze op 19 februari 2024 160 

jaar bestaat. Dat is ook iets waar met zijn allen erg trots op mogen zijn.    
 

Peter Essers 
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Van de bestuurstafel 
 

De kerstvakantie zit er op en het nieuwe jaar is van start gegaan. Ik wens alle lezers van het 
Klankbord een gelukkig, gezond en muzikaal 2024 toe.  
 
Het jaar 2023 hebben we afgesloten met een gezellig Uitzwaaiconcert in kerstsfeer. Daarna is de 
kerstvakantie benut voor het verhuizen van onze vereniging uit de Wetering. Dat was een 
behoorlijke klus. Een vereniging die bijna 160 jaar bestaat heeft behoorlijk wat inventaris. Inmiddels 
zijn al onze spullen op verschillende locaties ondergebracht en staat alles weer klaar voor de lessen 
en repetities. Die gaan vanaf 8 januari weer van start. Het harmonieorkest gaat in Den Boogaard in 
Moergestel repeteren. SOL en SPE gaan in het gebouw van Gilde Sint Hubertus aan de Klokkenlaan 
in Loon op Zand repeteren.  
 
Het zal allemaal wel even wennen zijn, maar dat gaat vast goedkomen. Laten we er een fijn Sophia-
jaar van maken met mooie concerten en veel gezelligheid! 
 
Marije Reitsma  
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Uit de orkestcommissie. 
 

Op maandag 11 december jl. heeft de orkestcommissie weer vergaderd. 
De volgende onderwerpen zijn aan de orde geweest. 
 

Mededelingen: 
Christiane heeft aangegeven dat zij met ingang van 2024 haar functie als orkestmanager na 12 jaar 
neerlegt. Marjolein de Jongh gaat haar functie overnemen en is nu al aangeschoven bij deze 
vergadering en wordt van harte welkom geheten. 
Verder gaan we de geplande concerten voor het komende jaar bespreken. 
 

2024 
 

24 maart: Op deze zondagmiddag gaan we in het kader van Verrassende Ontmoetingen een 
gezamenlijk concert geven met harmonieorkest Eijsden in de Concertzaal te Tilburg 
Aanvang 14.30 uur. 
Programma: 
Flying Jewels    James David 
Schilderijententoonstelling Moessorgski 
Première Rhapsodie  Debussy met als soloklarinettiste onze Madeleine. 
 

25 maart: Op deze maandagavond komen op verzoek van de Directieafdeling Conservatorium Den 
Haag enkele studenten praktijkervaring bij ons opdoen. Als lesmateriaal staan op de lessenaar de 
Schilderijententoonstelling en Klarinetconcert Première Rhapsodie, soliste Madeleine. 
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13 april: Het op die datum geplande concert met Harmonieorkest Peer België gaat niet door, 
Hiervoor in de plaats komt een concert met de Philips Harmonie in het Augustinianum te Eindhoven.  
Het betreft een avondconcert. Programma idem aan 24 maart. 
 

1 juni: Concert met harmonieorkest Pieter Aafjes uit Culemborg in de Agnietenhof te Tiel. 
Het betreft een avondconcert. Programma idem aan 24 maart. 
 

20 juni: Onze hoorniste Marta heeft ons verzocht haar te willen begeleiden bij haar Master-examen 
in Factorium Tilburg. Zij speelt dan het hoornconcert van Glière met enkel bezet koper en het gehele 
houtregister. In de avond. 
 

1 juli: Klapstoelenconcert bij het Witte Kasteel. 
Het programma wordt in januari bij de volgende vergadering van de Orkestcommissie vastgesteld. 
 

Herfst: In de herfst wordt de bevrijding 80 jaar geleden van onze Provincie gevierd. 
Daar zouden wij als orkest graag iets in betekenen. Er lopen gesprekken hierover met de Provincie. 
Als dat niets wordt, dan als alternatief dit zelf te organiseren, het liefst met een koor en op het 
programma o.a. Division. 
 

2025 
 

De naam van een cabaretier werd genoemd. Deze cabaretier, acteur, schrijver is geboren in Loon 
op Zand. Wij spelen met de gedachten om hem in te passen in bijvoorbeeld het nieuwjaarsconcert. 
De reiscommissie is bezig met de voorbereidingen voor een concertreis. Concrete plannen zijn nog  
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niet voorhanden. Onderzoek in Berlijn loopt. 
Optie: Combinatie met het filmproject met de muziek uit de Planets van Gustav Holst. 
  

Rondvraag: 
Er zijn veel gebruikte muziekinstrumenten in opslag. Veel hiervan zijn overbodig en kunnen worden 
verkocht. Peter van Esch maakt een complete lijst. Prijzen nader overeen te komen. Interesse? 
Melden bij Peter van Esch. 
 

Tot zover het verslag van de vergadering. Suggesties zijn altijd welkom bij alle leden van de 
Orkestcommissie. 
 

Piet van den Nieuwenhuizen, Orkestcommissie. 
 
P.S. 
De lijst van overbodige instrumenten is reeds rondgestuurd en de meeste instrumenten van de lijst 
zijn verkocht. 
De redactie 
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Uitzwaaiconcert Sophia’s Vereeniging 
 

Op 1 januari 2024 gaat de Wetering dicht om gesloopt te worden. Daardoor kan het traditionele 
Nieuwjaarsconcert dat de Koninklijke Sophia’s Vereeniging elk jaar in januari geeft, niet doorgaan. 
Daarom werd vorige week maandagavond een uitzwaaiconcert gegeven. Het programma bracht 
de bezoekers in kerstsfeer. Speciale gast was de soliste Josephina Hoogstad. Gelukkig deed de 
verwarming het nu wel. 
 
Door Jack IJpelaar 
 

De Wetering stroomt elk jaar vol met muziekliefhebbers bij het Nieuwjaarsconcert van Sophia’s 
Vereeniging. Dat was nu bij het uitzwaaiconcert niet anders. Menig harmonieorkest zal ervan 
dromen om het bezoekersaantal op een zaterdagavondconcert binnen te krijgen, dat er bij dit 
uitzwaaiconcert op een maandagavond bij Sophia kwam opdagen. Alle geledingen van de vereniging 
presenteerden zich. 
 

Lachsalvo 
Voorzitter Essers heette allen van harte welkom bij het uitzwaaiconcert dat gegeven wordt, omdat 
het orkest noodgedwongen een andere repeteerruimte heeft moeten zoeken. De voorzitter zei te 
hopen dat het orkest niet voor al te lange tijd zou moeten uitwijken naar een andere locatie. Daarop 
ging er een lachsalvo door de zaal vanwege de steeds maar langer durende plannen voor de bouw 
van een nieuw dorpshuis met als laatste obstakel het uitstel van de sloop vanwege de aanwezigheid 
van een beschermde dwergvleermuis en een huismus. 
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Enthousiaste jonge slagwerkers 
In de met lichteffecten aangeklede zaal beten de jonge slagwerkers van Sophia’s Percussion 
Ensemble (SPE) het spits af. Het SPE heeft in zwaar weer verkeerd, maar momenteel zijn er liefst 15 
jonge slagwerkers in opleiding waarvan er vijf deze avond onder leiding van de jonge dirigent, Bas 
Mertens, twee muziekstukken met veel enthousiasme ten gehore brachten. 
 
Songfestivalliedjes 
Opleidingsorkest SOL is een mix van leerlingen en ervaren muzikanten. Ze spelen al een tijdlang 
onder leiding van Hadewych van Leeuwen. Dit concert stonden er vijf arrangementen van winnende 
Songfestivalliedjes op de lessenaar. Voorzitter Essers voorzag elk lied van passende 
achtergrondinformatie. Het arrangement van ‘Waterloo’ was wat vlak en daardoor miste de 
uitvoering de nodige pit. Maar zoals gebruikelijk was het weer een goed optreden van Hadewych 
met haar muzikanten. 
 
Kerststemming 
Te doen gebruikelijk speelt het grote harmonieorkest samen met SOL aan het slot van het 
Nieuwjaarsconcert een afsluitend muziekstuk. Dat stond deze avond ook op het programma maar 
wel direct na het optreden van SOL. De reden was dat vanwege de arbeidsinspectie een aantal jonge 
leden van SOL op het latere tijdstip niet meer mogen spelen. Met ‘White Christmas’ en ‘Rudolph the 
red nosed reindeer’ brachten de samengevoegde orkesten onder leiding van Jos Schroevers het 
publiek al in kerststemming. 
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Basregister op sterkte 
Het thema van het programma van het grote harmonieorkest was Kerst. Er stonden negen werken 
op waaronder de kerstklassieker Nutcracker Suite van Pjotr Tsjaikovski. Dat het orkest het 
basregister inmiddels op sterkte heeft komt de balans zeer ten goede. De kerst-muziekstukken 
werden gespeeld zoals we dat van het orkest gewend zijn. Mooie klankkleur, waarbij het ‘Russian 
Christmas Music’ van Alfred Reed wat mij betreft het hoogtepunt was. Prachtige muziek, mooi 
vertolkt. 
 
Soliste Josephina Hoogstad 
Bij drie van de werken trad soliste Josephina Hoogstad op. Het droeg 
bij aan de kerstsfeer van het programma. Ze is een rijzende ster op de 
Europese podia. Haar zang geeft een extra dimensie aan het concert. 
Josephina heeft al vaker met Sophia op het podium gestaan en was 
ook soliste bij het concert in Enschedé waarbij Sophia het hoogste 
aantal punten van alle concoursen in heel Nederland behaalde en 
waardoor het orkest namens Nederland aan het Europese 
Kampioenschap mocht deelnemen. Ook vergezelde ze het orkest op 
de concertreis naar Italië. In 2017 won ze de Jacques de Leeuwprijs 
en onlangs stond ze nog in een vol Ziggo Dome met het 
Metropoolorkest. Na de uitgebreide aankondiging door voorzitter 
Essers zei Josephina dat Sophia haar favoriete orkest is om mee te werken, en dat een concert met 
Sophia altijd weer voelt als thuiskomen. “Jullie zijn mijn lievelingsorkest.” 
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Komende jaren repeteren in Moergestel 
Het uitzwaaiconcert werd afgesloten met de echte kerstklassieker Sleigh-ride. Daarna was er nog 
een gezellig samenzijn in de foyer. Tot er een nieuw dorpshuis in Loon op Zand is gerealiseerd gaat 
het symfonisch blaasorkest van Sophia de komende jaren repeteren in Den Boogaard in Moergestel. 
Van mensen op gevorderde leeftijd wordt gezegd dat je ze niet moet verkassen: “Dan is het vaak 
snel afgelopen”, zo heet het. Het is te hopen dat dit niet voor het orkest geldt dat in 2024 het 160-
jarig bestaan mag vieren. Essers sprak de wens al uit dat het voor niet al te lange tijd zal zijn. Te 
hopen valt dat de gemeente en de dwergvleermuis daar ook zo over denken. 
 
Uit:  De Duinkoerier 
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                                                                         SPE o.l.v. Bas Mertens 

                                                         SOL o.l.v. Hadewych van Leeuwen 
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                                                        Harmonieorkest o.l.v. Jos Schroevers 
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Terugblik “Uitzwaaiconcert” De Wetering. 
 

Partir c’est mourir un peu. Dit mooie Franse spreekwoord komt ook hier een beetje van pas, nu het 
grote harmonieorkest van Sophia’s Vereeniging noodgedwongen het repetitielokaal in De Wetering 
moet gaan verlaten omdat dat gebouw wordt gesloopt en plaats moet maken voor een nieuwe 
Wetering. 
Vanaf eind 1994 hebben wij hier onze thuisbasis gehad. Niet alleen de wekelijkse repetities maar 
ook vele andere activiteiten hebben hier plaatsgevonden. Denk maar aan de jaarlijkse 
carnavalsvieringen waarbij de hele vereniging in touw was, feestelijke bijeenkomsten zoals huldiging 
jubilarissen, de gebruikelijke concerten voor de Loonse gemeenschap in de sporthal, 
bestuursvergaderingen in de bestuurskamer, opslag slagwerk, muziekarchief en instrumenten, 
muzieklessen et cetera. Bijna 30 jaar herinneringen.  
Het was daarom een mooi idee om deze dertig jaren af te sluiten met een “Uitzwaaiconcert” voor 
onze trouwe aanhang in Loon op Zand, want de komende drie jaren zal hier geen sprake meer van 
zijn. Wel natuurlijk indien mogelijk op een andere locatie bijvoorbeeld het Klapstoelenconcert bij 
het Witte Kasteel. 
 

Maandagavond 18 december, onze gebruikelijke repetitieavond, was hiervoor uitgekozen. De hele 
Sophia's Vereeniging was naar De Wetering gekomen om voor de laatste keer een mooi concert te 
geven aan de Loonse gemeenschap. 
Veel publiek was hiervoor naar de sporthal gekomen om ons uit te zwaaien. 
Voorzitter Peter Essers heette iedereen van harte welkom, o.a. burgemeester en wethouder, Raad 
van Advies, Pastoor als trouwe aanwezige op de maandagavond.   
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Op prettige wijze leidde hij het publiek door het programma, waar nodig met interessante 
informatie over de te spelen werken. 
Het volledige programma heeft in ons vorige Klankbord gestaan, dus ga ik hier niet herhalen.  
SPE onder leiding van Bas Mertens beet het spits af, gevolgd door SOL met Hadewych op de bok. 
Daarna SOL met het grote harmonieorkest onder leiding van Jos Schroevers en als laatste het 
harmonieorkest, natuurlijk met Jos op de bok. 
Niet verwonderlijk zal het zijn dat zo vlak voor Kerstmis de muziek hiervoor was uitgezocht. Alles 
voltrok zich in kerstsfeer, inclusief de kerstmutsen en ballen. 
Speciale aandacht ging natuurlijk uit naar soliste Josephina (Fientje) Hoogstad die met haar 
prachtige stem een drietal liederen ten gehore bracht met begeleiding van het orkest. 
Na afloop was het nog reuze gezellig aan de bar in de foyer en konden we toch met een beetje 
weemoed afscheid nemen van De Wetering. 
En nu gaat het grote harmonieorkest de 
komende jaren haar wekelijkse repetitie 
houden in Den Boogerd te Moergestel. Het 
zal voor velen een behoorlijke verandering 
zijn. Hopelijk kunnen we ook de traditionele 
Sophia-geest meenemen naar Moergestel 
met in ons achterhoofd dat het “slechts” 
tijdelijk is. Veel succes. 
 
Piet van den Nieuwenhuizen, redactie.    
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Afscheid van Christiane Hoekstra als orkestmanager 
 

Christiane heeft enkele maanden geleden aangegeven per 1 januari te stoppen als orkestmanager. 
Enkele leden hebben het initiatief genomen om Christiane een cadeau aan te bieden als dank voor 
de 12 jaar die zij orkestmanager was. Dit gebeurde na afloop van het Uitzwaaiconcert op maandag 
18 januari. Via bijdragen van de leden konden Heske en 
Marjolein haar diverse cadeaus aanbieden zoals een 
bundeltje met persoonlijke berichtjes van leden, een 
bedeltje voor haar armband, een badset en een 
cadeaubon. 
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'Boem boem' was niet genoeg voor Frans 
De grote man achter Sophia's slagwerkers 
Bij Sophia's Vereeniging in Loon op Zand kennen ze Frans van Dongen als een 
creatieve en secure organisator. Dus heeft de 78-jarige voor een interview over 
zijn afscheid alvast wat op papier gezet. 

TOM TACKEN 

 
Loon op Zand 
 

In café De Kiosk legt Frans van Dongen, de grote man achter de slagwerkgroep van Sophia's 
Vereeniging, twee A4'tjes op tafel. Ze bevatten de chronologie van 100 jaar 
'bestuursaanwezigheid'. 
 

Zijn opa Harrie van Veldhoven trad in 1923 als secretaris van de harmonie aan. Hij werd in zijn 
sterfjaar 1950 opgevolgd door zijn zoon Antoon, tevens oom van Frans van Dongen. En die ging 
zich in 1980 zetten aan de broodnodige verjonging. 
 

,,Samen met Geert van Opstal en Chris Wijtvliet was ik als bestuurslid aangezocht. Geert kreeg de 
harmonie, Chris de majoretten en ik de drumband." 
 

Hij keek het een jaartje aan: ,,Het was vooral boem boem, zoals ze hier door de straten trokken. Ik 
heb geprobeerd er muziek in te brengen." 
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Dat niet alleen. Al snel wist Frans van Dongen met zijn percussionisten in De Hoorn, het dorpshuis 
dat aan De Wetering voorafging, een theaterspektakel op de planken te brengen. Met rook, ritme 
en roffels werden de Bokkenrijders tot leven gebracht. 
 

Maar er staat nog veel meer op die twee A4'tjes. Van Dongen stak achter de twaalf jaren van de 
Koninklijke Slagwerk Concerten, verdeeld over Thorn, Helmond, Bergeijk en Loon op Zand. Hij zat 
in tal van feestcomités en was bij het 120-jarig bestaan de bedenker van ’Moeder Sophia’. 
 

Bordjes afwassen 
Als er lief of leed te delen was binnen de club, zorgde Frans van Dongen voor de kaartjes. En hij 
stond na de bestuursvergaderingen de kopjes en de bordjes af te wassen. Laatste wapenfeit: 
'Tevens lid van de bouwcommissie geweest voor realisatie De Wetering (1994)'. 
 

Daar, in het multifunctioneel centrum dat nu alweer tegen de vlakte gaat, neemt Sophia's 
Vereeniging deze zaterdag om 16 uur afscheid van Frans van Dongen als bestuurslid par 
excellence. Twee jaar onthaalden ze hem al op een zilveren erespeld. Getrouwd is hij nooit, of het 
moet met Sophia zijn geweest. 
 

,,Ik zal bij mijn afscheid toch wel wat weemoed voelen", bekent hij. Er is volgens hem ook reden 
tot zorg. De orkestleden van Sophia, die op het allerhoogste niveau spelen, moeten voor hun 
repetities een paar jaar uitwijken naar Den Boogaard in Moergestel. ,,Ik hoop dat de motivatie 
daar niet onder gaat lijden." 
 

Uit Brabants Dagblad 
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Frans van Dongen neemt na 43 jaar afscheid van bestuur Sophia’s 
Vereeniging 
Zaterdagmiddag werd in De Wetering afscheid genomen van Frans van Dongen als bestuurslid 
van Sophia’s Vereeniging. In een feestelijke sfeer, temidden van familie, leden en genodigden 
werd Frans in het zonnetje gezet en spraken voorzitter Peter Essers en andere sprekers mooie 
woorden tot Frans. 
 

Door Jack IJpelaar 
 

Met het afscheid van Frans komt een einde aan 100 jaar bestuurlijke activiteit van de familie Van 
Veldhoven bij de Koninklijke Sophia’s Vereeniging. Harrie van Veldhoven werd in 1923 secretaris 
van Sophia, waarna zijn zoon Antoon deze taak in 1950 overnam. Frans is kleinzoon van Harrie van 
Veldhoven en trad in 1980 toe tot het bestuur, na daarvoor te zijn aangezocht door Gilie van Esch. 
Er moest verjonging komen, vond de voorzitter, en naast Frans werden ook Geert van Opstal en 
Christ Wijtvliet aangesteld. Na zijn installatie als bestuurslid kreeg Frans de drumband onder zijn 
hoede.  
 

Vele verdiensten voor Sophia en Loon 
Nadat iedereen een plaatsje had ingenomen marcheerde de drumband van weleer, gestoken in de, 
inmiddels niet meer passende, originele uniformen de ruimte binnen om hun oud-bestuurder te 
eren met een serenade. En ook de nieuwe, jonge SPE-groep verzorgde een optreden voor hem. 
Frans was er door geroerd. In zijn welkomstwoord bedankte voorzitter Essers de oud-leden van de 
drumband voor hun spontane bijdrage aan deze middag. “En jullie mogen de uniformen houden!  
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Het zijn inmiddels collector-items”, zei hij erbij. Daarna blikte Essers, en andere sprekers, terug op 
de verdiensten die Frans voor Sophia’s Vereeniging heeft gehad. “Frans was bij 
bestuursvergaderingen altijd de rust zelve. Tot aan de rondvraag, want dan kwamen altijd de ‘roots’ 
van de vereniging, daar waar de wortels liggen, aan de orde. Wij hadden voordeel aan de goede 
contacten die Frans had binnen de Loonse 
gemeenschap,” aldus Essers. Als cadeau had hij voor 
Frans een oude houten trommel met natuurvellen die 
gespannen worden met koorden. “Als symbool voor 
‘boem-boem.” Die goede contacten binnen de Loonse 
gemeenschap had Frans door zijn inzet op vele 
vlakken. Zo was Frans al voorzitter van soos Belfegor 
aan het eind van de jaren zestig, was hij talkshow-host, 
zat in de programmaraad van De Hoorn en De 
Wetering en leidt hij tot op heden al vele jaren de 
dodenherdenking bij het Vredesmonument op 4 mei.  
 
Einde van ‘boem-boem’: SPE geboren  
Frans werd dus aangesteld als de manager van de drumband en zag al snel dat er meer in zat dan 
alleen maar trommelen. “In het begin heb ik het ‘boem-boem’ van de drumband een jaartje 
aangekeken en daarna geprobeerd er muziek in te brengen met een compositie van een 
Nederlandse componist. De slagwerkers waren er ook erg content mee en er werd op 
voortgeborduurd. De uitvoering van het nummer ‘De Bokkenrijders’ werd een regelrecht  
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showspectakel met lichteffecten, kleurenspots en rook. Het publiek was volkomen verrast en wist 
niet wat ze hoorden en zagen.” Mede door de inzet van instructeur Kees van Eersel betekende dit 
het einde van ‘boem-boem’: De drumband werd een slagwerkgroep. SPE was geboren. Nadat Jan 
Schipper de instructie had overgenomen werd SPE een toonaangevend ensemble in Nederland en 
oogstte vele successen op concoursen en kampioenschappen.  
 
Koninklijke Slagwerk Concerten 
Op initiatief van Frans kwam de serie ‘Koninklijke Slagwerk Concerten’ tot stand, waarbij 
slagwerkgroepen van Thorn, Helmond, Bergeijk en Loon op Zand in 12 jaar elk jaar vier nieuwe 
composities ten gehore brachten. Dat wil dus zeggen dat er in die 12 jaren 48 nieuwe composities 
zijn toegevoegd aan het Nederlands repertoire. 
 
Sportbeker tussen muziektrofeeën 
Bij het 120-jarig bestaan was Frans de bedenker van ‘Moeder Sophia’. Zij bleef daarna bijzondere 
festiviteiten, tot en met het 150-jarig bestaan, opluisteren met haar aanwezigheid. Bij het publiek 
was Frans een van de bekendste gezichten van het bestuur. Dat kwam niet alleen door de 
presentaties die hij deed bij concerten van Sophia, en zittingen in feestcomités. Maar ook als captain 
van het team dat deelnam aan het Loonse sport- en spel-spektakel. Onder zijn leiding wist het team 
(als enige ooit) drie jaar achter elkaar de wisselbeker te winnen waardoor deze een permanente 
plaats kreeg in de prijzenkast van de vereniging. Een sportbeker tussen de vele muziektrofeeën. 
Frans werd voor deze prestatie in het Vetlèr Cabaret geëerd met een speciaal lied over zijn 
aanvoerderschap van het team. 
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Werk achter de schermen 
Maar ook achter de schermen kon het bestuur rekenen op Frans. Huishoudelijke taken bij de 
vergaderingen; Lief- en Leedkaarten met persoonlijke teksten verzorgen, samen met Letty Haen; Lid 
van de bouwcommissie in 1994 voor realisatie van De Wetering, die van belang was voor de 
huisvesting van de gehele Sophia’s Vereeniging. Maar ook: sinds 1965 verzorgt Frans de tekening 
van de voorkaft, en de tekening voor het Kerstnummer van het verenigingscontactblad ‘Het 
Klankbord’. Daarnaast is hij calligrafeur van de jubileum- en onderscheidingen van de leden. 
Voorzitter Essers vroeg Frans of hij dat wil blijven doen. “Want niemand heeft zo’n mooi handschrift 
als jij.” 
 

                        De drumband van weleer                                                              wethouder en burgemeester feliciteren Frans  
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Bijeenkomst ter gelegenheid het afscheid van ons bestuurslid Frans van Dongen. 
 
Op zaterdagmiddag 16 december werd om vier uur in de Wetering een afscheidsbijeenkomst 
gehouden vanwege het feit dat bestuurslid Frans van Dongen zijn taak als bestuurslid van Sophia 
neerlegt. Frans heeft vanaf 1980 deze functie vervult. Hij koppelde dit afscheid aan de 100 jaren dat 
zijn familie van Veldhoven (de moeder van Frans heette van Veldhoven) in het bestuur van Sophia 
heeft gezeten. 
Frans heeft binnen het bestuur voornamelijk de taken van de drumband, later SPE op zich genomen. 
De overgang van “Boem-Boem” drumband naar slagwerkgroep SPE was zijn verdienste.  
Aanwezig waren o.a. de familie van Frans, bestuur van Sophia, Charles Verheijen ere-voorzitter, 
burgemeester en wethouder van Loon op Zand en een aantal andere genodigden. 
Toen iedereen een kopje koffie had gekregen marcheerde de “oude”drumband in vol ornaat binnen. 
Zij hadden de oude uniformen aangetrokken, waar de meesten al enkele jaren waren uitgegroeid 
en brachten Frans een fraaie serenade. Tambour-maître Jan van Gompel sprak namens deze 
drumband Frans toe en memoreerde de nodige wapenfeiten. 
Peter Essers, die deze bijeenkomst leidde, bedankte hen met de mededeling dat zij deze uniformen 
mochten houden als collector-items. 
Ook de muzikanten van het huidige SPE onder leiding van Bas Mertens traden hierna nog op. 
Daarna werd er een toost uitgebracht en kwamen enkele sprekers in vogelvlucht de bestuursjaren 
van Frans doornemen. Natuurlijk onze voorzitter Peter Essers die memoreerde dat Frans altijd bij 
de rondvraag na de vergadering de nadruk legde op het bewaren van de roots van Sophia en de 
roemrijke historie. Ook prees hij zijn bijzondere contacten met de Loonse gemeenschap, de  
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gemeente en de politiek. Als symbolisch cadeau bood hij Frans een oude houten 
trommel met natuurvellen aan die gespannen waren met koorden. 
Peter kondigde ook al aan om Frans bij de volgende Algemene Ledenvergadering 
voor te dragen als ere-bestuurslid. 

Ook Harrie van Veldhoven memoreerde in zijn toespraak de jaren 1980 tot 
heden waarin Frans zijn rol als bestuurslid van Sophia vervulde. Alle 

herinneringen kwamen weer terug.   

Charles Verheyen sprak Frans toe als ere-voorzitter                Harrie van Veldhoven 
 en voorzitter van de Raad van Advies. 
In zijn dankwoord gaf Frans aan erg onder de 
indruk te zijn van alle mooie woorden en vooral 
van het optreden van de “oude” drumband.  
Natuurlijk dankt de redactie van ons Klankbord 
Frans ook voor het jarenlang verzorgen van de 
tekeningen voor het kaftje, bijzondere uitgaven 
en de kerstedities. 

Charles Verheyen       Hierna was het nog een gezellig samenzijn met 
                                 een glaasje en een hapje. 
 
Piet van den Nieuwenhuizen, redactie.                                             Frans van Dongen spreekt dankwoord uit 
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Groot orkest Sophia's Vereeniging gaat naar Moergestel: akoestiek in 
Zidewinde bleek onvoldoende 

LOON OP ZAND - Het groot orkest van Sophia’s Vereeniging in Loon op Zand repeteert de komende 

jaren in Den Boogaard in Moergestel. Sophia's heeft een tijdelijk onderkomen nodig omdat de 

Wetering in Loon op Zand wordt gesloopt. 

Sylvia van de Ven 
 

Het symfonisch blaasorkest dacht tijdens de bouw van de nieuwe Wetering in Zidewinde in Sprang-Capelle 

neer te kunnen strijken. Dat ging niet door omdat de akoestiek onvoldoende bleek. Sociaal-cultureel centrum 

Den Boogaard in Moergestel voldoet wel aan alle eisen, zegt voorzitter Peter Essers van Sophia. ,,Het is een 

prima gebouw mét een concertzaal. De akoestiek is goed, de bar is prima en er zijn voldoende 

parkeerplaatsen.” 

Sophia's op maandag, de harmonie op dinsdag 

In Den Boogaard oefent al een harmonie. ,,Zij spelen op dinsdag, wij op maandag. We hebben inmiddels 

goed contact en kunnen elkaar ook helpen met instrumenten.” 

Essers is blij met de oplossing. ,,Het is wel een beetje verder rijden, maar het is goed te doen.” Maandag 

geeft Sophia een uitzwaaiconcert in de Wetering. Het afscheid wordt mooi, belooft de voorzitter. ,,En is voor 

iedereen gratis toegankelijk.” 

Uit: Brabants Dagblad 
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Verhuizing slagwerkinstrumentarium naar Hubertus 
 

Op donderdag 4 januari is het slagwerkinstrumentarium dat 
gebruikt wordt door SOL verhuisd naar het gildegebouw van Sint 

Hubertus waar SOL de komende jaren gaat repeteren. 
 

 

Foto’s: Loonsfotowerk.nl 
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De Wetering gesloten 

Sophia’s Vereeniging verhuist naar Moergestel 
 

Op 1 januari is de Wetering in Loon op Zand gesloten. Nadat het oude klooster verkocht was, zou 
het resterende gebouw van de Wetering gesloopt moeten worden. Voor het klooster was een 
aanvraag voor verbouwing tot medisch centrum ingediend en ook weer ingetrokken, maar blijkt 
daarna toch weer ingediend. Dat medisch centrum gaat er dus wel komen. Het Nieuwe Dorpshuis 
hopelijk ook. 
 

Door Jack IJpelaar 
 

De verenigingen die hun ‘thuis’ hadden in de Wetering 
in Loon op Zand hebben het pand inmiddels verlaten. 
Zo ook Sophia’s Vereeniging. De muzikanten namen op 
18 december met het uitzwaaiconcert voorlopig 
afscheid van hun vaste repetitieruimte in het gebouw. 
Tot er een nieuw Dorpshuis gebouwd is in Loon op Zand 
moest er voor het orkest een geschikte ruimte 
gevonden worden om de wekelijkse repetities te 
houden. Dat viel nog niet mee. Binnen de 
gemeentegrens was er geen enkele geschikte ruimte 
voorhanden. Daarom werd er gezocht binnen een cirkel 
zo dicht mogelijk rondom Loon op Zand.                         
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Er waren gebouwen die qua vierkante meters wel ruim genoeg waren, maar akoestisch niet 
geschikt. Om ze in orde te maken zou er flink aan verspijkerd moeten worden en omdat het een 
tijdelijke oplossing betreft, was dat geen optie. 
 

Welkom in Den Boogaard 
Een geschikte ruimte werd gevonden in het gebouw Den Boogaard in Moergestel. De plaatselijke 
muziekvereniging Prinses Juliana repeteert er op dinsdagavond. De vaste repetitieavond van Sophia 
is op maandagavond en het orkest was welkom om gebruik te maken van de ruimte. De besturen 
van beide verenigingen kwamen overeen dat Sophia gebruik zou mogen maken van al het zware 
instrumentarium van Prinses Juliana. Dan hoeft niet al het zware slagwerk zoals de pauken, grote 
trom en xylofoon, vibrafoon en dergelijke verhuisd en opgeslagen te worden in de repetitieruimte. 
Daar zou geen plaats zijn voor het complete slagwerk van twee harmonieën. 
 

Verhuizing veel voeten in aarde 
Voor de opslag van het instrumentarium 
dat niet gebruikt hoeft te worden zolang 
Sophia te gast is in Moergestel stelde een 
goede relatie van de vereniging een hal 
van zijn bedrijf ter beschikking. Maar 
daarnaast heeft de vereniging nog heel 
veel ander materiaal zoals het complete 
muziekarchief, de instrumenten en 
toebehoren van de oude drumband en  
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instrumenten die op dit moment geen bespeler hebben. Alle attributen kunnen daar opgeslagen 
worden zolang als dat nodig is. De verhuizing van een grote vereniging als Sophia heeft nog heel wat 
voeten in de aarde. 
 

Instrumenten zijn kostbaar 
Afgelopen vrijdag werden met een aantal leden 
en vrijwilligers twee vrachtwagens geladen, 
verplaatst naar de hal en daar weer uitgeladen. 
Alle materialen moesten via twee trappen naar 
een zolder gebracht worden. Dat was nog een 
hele toer. Immers, voorzichtigheid was geboden. 
Instrumenten zijn kostbaar en kwetsbaar. Met 
vereende krachten werd de klus geklaard. Een 
complete wand werd met dozen met 
muziekpapier bedekt. De instrumenten en andere 
materialen keurig ervoor opgeslagen.  
                                                                                                                                        Het opgeslagen instrumentariun 

Hopen...  
Sophia’s Vereeniging is blij dat ze te gast mag zijn in Moergestel en dat zij onderdak heeft gevonden 
voor alle materialen. Maar de hoop is wel dat het niet al te lang zal gaan duren voordat de repetities 
weer in vertrouwde omgeving hervat kunnen worden. Loon op Zand hoopt vurig mee. 
 

Uit: De Duinkoerier 
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Verhuizing muziekarchief en instrumentarium naar Valkenswaard 
 

Op vrijdag 5 januari is het muziekarchief en het 
niet in gebruik zijnde in instrumentarium 
verhuisd naar een door Jan Scholt beschikbare 
gestelde ruimte in Valkenswaard. 
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                           Koffiepauze                                                                            het muziekarchief  

                                                                                                             Alles opgeborgen 
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            Sjef IJpelaar (r) stopt na 59 jaar om medische   
            redenen als actief muzikant en levert zijn  
            klarinet in. 

 
 

 

`Vrienden van Sophia´ 
 
 

* Boons Agenturen 

* Van Besouw Beheer 

* Koala vogel- en dierengroothandel 

* ‘Le Monde’ wereldse broodjes 

* Rabobank 

* Roelofs Safety 

* Rijschool Knook 

* So Nice  

* Scholt Energy 

* Stichting De Leeuw 

* VDT Advocaten en Mediators 

* Verlouw-Bouw 

* Van Venrooij 
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Wij feliciteren...........  
 

         1  jan.  Martijn Rondel, klarinet 
       6  jan.  Monique Emmen, altsaxofoon 
     11 jan.  Femke Loos, klarinet 
     21  jan. Tatiana v.d. Heijde, klarinet 

  25  jan. Letty Haen-Teurlings, erebestuur 
  28  jan. Suzanne Limburg, klarinet 

 
          6  febr. Joep Rijnaarts, bastuba 
          7  febr. Ans Jansen, klarinet 
        13  febr. Ralph Oors, slagwerk 
        16  febr. Joost van Eekelen, basklarinet 
        22  febr. Jozef Coolegem, logistiek 
        22  febr. Frits v.d. Meulen, trompet 

      23  febr. Piet Philipsen, erelid 
      29  febr. Boris Boom, trompet 

 
                              * * * * * * * * 

 
SOL:      12  febr. Hadewych van Leeuwen, dirigent 
         13  febr. Victor Welschen, klarinet 

 

https://previews.123rf.com/images/abstract412/abstract4121506/abstract412150600042/41638825-kleurrijke-muzikale-noot-achtergrond.jpg


 
\   39 
 

 

 
 

 



 
         40 

                AGENDA 
   

zondag 24 maart:  harmonieorkest  Concert  Concertzaal Tilburg     14.30 uur 
  met Sainte Cecile Eijsden   
 

maandag 25 maart harmonieorkest Workshop studenten Conservatorium Den Haag 
 

zaterdag 30 maart SOL Driedorpenconcert ’t Maoske De Moer 19.30 uur 
 

zaterdag 6 april SOL Concert   19.30 uur 
  met Concordia en Vitamine C in Klavier, Kaatsheuvel 
 

zaterdag 13 april:  harmonieorkest  Concert        avond 
  met Philips Harmonie in Augustinianum  Eindhoven 

donderdag 16 mei SOL + SPE Inhalen avondvierdaagse   19.30 uur 

zaterdagavond 1 juni:  harmonieorkest  Concert met Pieter Aafjes in Agnietenhof Tiel  avond 

donderdag 20 juni SOL Concert in Venloene   19.30 uur 

maandag 1 juli Gehele vereniging Klapstoelenconcert 
 

Het volgende Klankbord verschijnt maandag  19  februari 
 

Kopij binnen uiterlijk dinsdag  6  februari  



 

 

 
    

           Concertzaal Tilburg             Koninklijke Sophia’s Vereeniging o.l.v. Jos Schroevers              5 november 2023 
 
 


